
3. Tema: Plads og kapacitet til Vesterbros børn (2012-111382)
I foråret 2010 havde Vesterbro Lokaludvalg besøg fra Københavns Kommunes lokale distriktsfolk 
fra Børne- og Ungdomsforvaltningen. Det er ved at være et stykke tid siden, og de er derfor blevet 
inviteret til at komme igen, for at tegne et billede af situationen nu.

Der er desuden blevet inviteret lokale folk med fokus på og interesse i børne- og ungeområdet; Bo 
Schiøler og Peter Gorm

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vesterbro Lokaludvalg drøfter kapacitetssituationen for børn på baggrund af 1.
oplægget fra Børne- og Ungdomsforvaltningen

at Vesterbro Lokaludvalg drøfter udspillet fra Bo Schiøler om en ny Kulturklub 2.
på fx Carlsberg

at Vesterbro Lokaludvalg drøfter hvordan kapacitetsudfordringerne på 3.
Vesterbro skal indarbejdes og inddrages i bydelsplanarbejdet

Problemstilling

Kapacitetssituationen
Børne- og Ungdomsforvaltningens lokale distriktsfolk, samt den centrale afdeling for 
kapacitetsstyring er blevet inviteret til at give en status for hvordan kapacitet- og 
efterspørgselssituationen ser ud på Vesterbro.

Det, forvaltningen er blevet bedt om at fortælle noget om, er i stikordsform:

- Befolkningsprognose
- Planer for kommende udbygninger af kapacitet på skole og institutionsområdet
- Status på ny-indskrevne i skolerne, antal spor samt antal elever i klasserne
- Status på fritidshjemspladser
- En oversigt over udsving på størrelser af årgange

Og så selvfølgelig det, som de umiddelbart vil vurdere er relevant for Lokaludvalget at vide.

Kulturklubben
Bo Schiøler er blevet inviteret til at komme og fortælle Lokaludvalget om hans ideer og tanker for en 
ungdomsklub – Kulturklubben. 

Løsning
Vesterbro Lokaludvalg får en præsentation af området fra Børne- og Ungdomsforvaltningen og 
drøfter situationen på Vesterbro. Lokaludvalget vil desuden få en præsentation af det Kulturklub-
forslag fra Bo Schiøler mfl., der måske skal indgå i bydelsplanen. Peter Gorm fra Settlementet er 
desuden blevet inviteret, da han også har kendskab til børne- og ungearbejdet på Vesterbro.



Økonomi
Denne indstilling har ingen økonomiske konsekvenser for Vesterbro Lokaludvalg. 

bilag

Vesterbro Lokaludvalgs beslutning den 29.08.2012

Indstillingens temaer blev drøftet




